Introduction

China University of Political Science and Law (CUPL) is a national key university focusing on Legal Science and covering Political Science, Literature, Historical Science, Philosophy, Economics, Management Science and other majors. Its predecessor is Beijing Politics and Law Institute, which was founded in 1952 by the merge of the disciplines of law, political science and sociology of Peking University, Yenching University, FuRen University and Tsinghua University. China University of Political Science and Law is the highest institute for legal education in China and serves as an important base for fostering high-level political and legal talents in China. At present, the university boasts 17 undergraduate majors, 18 doctorate stations and 45 master's majors. It is now one of the seven universities who have the authority to set up undergraduate majors ratified by the Ministry of Education, P. R. China.

Undergraduate Programs:

Law, Sociology, Administrative Management, International Politics, Political Science and Administration, Public Affairs, Business Management, Economics, International Commerce, Philosophy, Journalism, English, German.

Master's Programs:

Legal Theory, Legal History, Constitution and Administrative Law, Civil and Commercial Law, Procedural Law, Economic Law, Environment and Resource Economy, Criminal Law, International Law (Chinese or English), Political Theory, Chinese and Foreign Political System, International Relations, Administrative Management, Political and Economy, Enterprise Management, Law and Economy, Logics, Comparative Law, Applied Psychology, Chinese Philosophy, Foreign Philosophy, Economic History, International Economy, Industrial Economy, Human Rights, Evidence Law, Legal Language, International Politics, Diplomacy, Sociology, English Language and Literature, Journalism, Chinese Modern History, Accounting, Chinese Law(English).

Doctoral Programs:

Legal Theory, Legal History, Constitution and Administrative Law, Civil and Commercial Law, Procedural Law, Economic Law, Environment and Resource Economy, Criminal Law, International Law (Chinese or English), Political Theory, Law and Economy, Comparative Law, International Economy, Human Rights, Evidence Law, Chinese and Foreign Political System.

转发教育学院滕婷婷来信:

滕婷婷 09:51:05

唐老师好!如果有合作院校或者学生咨询 CSC 学分制奖学金的话,就把这个流程发给对方, 里面已经写了怎么在网上报名,并且把材料寄给我们。您就帮助推广这个项目就行,另外, 不会中文只能用英文授课的学生,有中国法和国际法两个专业可以选,其余都是中文授课。 多谢您!

学校简介

中国政法大学是一所以法学为主体而兼有文学、史学、哲学、经济学、管理学等多学科的大学。中国政法大学是国家 211 工程重点建设院校和教育部直属重点大学。其前身是 1952 年在北京大学、燕京大学、辅仁大学、清华大学的法学、政治学、社会学学科基础上合并组建的北京政法学院。中国政法大学设有法学院、民商经济法学院、国际法学院、刑事司法学院、政治与公共管理学院、商学院、人文学院、外国语学院、社会学院、马克思主义学院、法律硕士学院、司法考试学院、继续教育学院、国际教育学院、科学技术教学部等近 20 个校属院部,有各类在校生 20000 多名,教职工 1690 余名,教授、副教授 510 名,博士生导师 126名,硕士生导师 420 余名。中国政法大学是中国法学教育的最高学府,是中国高素质政法人才的培养中心,目前,学校设有 17 个本科专业, 18 个博士点和 45 个硕士点,是经教育部批准的拥有本科专业设置自主权的七大院校之一。

本科专业:

法学、社会学、行政管理、国际政治、政治学与行政学、公共事业管理、工商管理、经济学、国际商务、哲学、新闻学、汉语言文学、英语、德语。

硕士专业:

法学理论、法律史、宪法学与行政法学、民商法学、诉讼法学、经济法学、环境与资源保护法学、刑法学、国际法学(中、英文授课)、政治学理论、中外政治制度、国际关系、行政管理、政治经济学、企业管理、法律与经济学、逻辑学、比较法学、应用心理学、中国哲学、外国哲学、经济史、世界经济、产业经济学、人权法学、证据法学、法律语言学、国际政治、外交学、社会学、英语语言文学、新闻学、中国近现代史、会计学、中国法(全英文授课)。

博士专业:

法学理论、法律史、宪法学与行政法、民商法学、诉讼法学、经济法学、环境与资源法学、 刑法学、国际法学(中、英文授课)、政治学理论、法律与经济学、比较法学、世界经济、 人权法学、证据法学、中外政治制度。

Chinese Government Scholarship-Chinese University Program

Program Categories, Duration and Language of Instruction:

- a. This scholarship only supports graduate programs. Scholarship duration is two to three years for master's programs and three to four years for doctoral programs.
- b. Most programs in Chinese universities are instructed in Chinese. Certain professional offer English-taught programs.
- c. The scholarship duration specified in the Admission Letter, covering major study and Chinese language study, cannot be extended in general.

Scholarship Coverage:

- -a waiver of fee for registration, tuition, laboratory experiments, internship, and basic textbooks;
- -free on-campus dormitory accommodation;
- -monthly living allowance;
- -one-off settlement subsidy;
- -outpatient medical service and Comprehensive Medical Insurance and Protection Scheme for International Students in China.

Application Receiving Agency and Deadline:

Applicants should submit application materials undertaking this program between January and early April. Please refer to the Chinese universities for the specific deadline for each university.

Eligibility:

To be eligible, applicants must:

- -be a citizen of a country other than the People's Republic of China, and be in good health;
- -not be a registered student in Chinese universities at the time of application; or be a graduate from Chinese universities for more than one year;
- -be a bachelor's degree holder under the age of 35 when applying for master's programs;
- -be a master's degree holder under the age of 40 when applying for doctoral programs.

Application Procedure:

- a. Recommended candidates must finish the online application procedure at CSC Online Application System for International Students. Please go to www.csc.edu.cn/laihua or www.campuschina.org and click Application Online for International Students, complete the required information, submit the completed Application Form for Chinese Government Scholarship online and print a hard copy. (Agency Number is :10053)
- b. A package of complete application documents (Please check Application Documents for the detailed checklist.) must be submitted to CUPL before the deadline.

Application Documents (in duplicate):

a. Application Form for Chinese Government Scholarship (in Chinese or English).

- b. Notarized highest diploma: Prospective diploma winners must submit official proof of student status by their current school. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.
- c. Academic transcripts: Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.
- d. A Study Plan or Research Proposal in Chinese or English with a minimum of 800 words.
- e. Two letters of recommendation in Chinese or English from professors or associate professors.
- f. Applicants planning to stay in China for more than 6 months must submit a photocopy of the Foreigner Physical Examination Form completed in English (the original copy should be kept by the applicant. The form designed by the Chinese quarantine authority can be downloaded from http://www.csc.edu.cn/laihua or http://www.campuschina.org). The physical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, the official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid. Please select the appropriate time to take physical examination as the result is valid for only 6 months.
- g. Applicants with valid HSK Certificate should enclose it in the application package.

The above documents should be bound on top left corner (in duplicate) and sent directly to CUPL. No application documents will be returned.

Approval and Notification:

- a. CUPL will review the application documents and decide the nominated candidates.
- b. Nominated candidates will be officially awarded Chinese Government Scholarship with the approval from CSC.
- c. Each individual applicant is eligible for only one scholarship. CSC is authorized to award only one scholarship to each individual applicant nominated by more than one university.
- d. CSC will send, before June 30th, Admission Letter and Visa Application Form for Study in China (JW201) of the approved applicants to the host universities, who will forward the documents to the scholarship winners.
- e. Students are not permitted, in general, to apply to change their specialties, host universities or the duration of study as specified in the Admission Letteronce they agree to accept the scholarship.
- f. If applicants fail to register before the deadline for registration, their scholarship will not be reserved.

Download A List of Designated Chinese Universities Undertaking This Program

Contact us:

Address: Office building A1101, College of International Studies 25 Xitucheng Lu, Haidian District, Beijing, China 100088

Tel: 86-10-58908240 Fax: 86-10-58908241

Email: cuplgjjyxy@sina.com

中国高校自主招生项目申请办法

- 一、资助类别、期限及授课语言:
- 1.本项目招收硕士研究生和博士研究生。硕士研究生奖学金期限为 2-3 年;博士研究生奖学金期限为 3-4 年;
- 2.授课语言一般为汉语,部分专业可提供英语授课。
- 3.奖学金资助期限为录取时确定的学习年限,包括专业学习和汉语补习的期限,原则上不予延长。

二、奖学金内容:

- 1.免交注册费、学费、实验费、实习费、基本教材费;
- 2.提供免费校内住宿;
- 3.提供奖学金生活费;
- 4.提供首次来华一次性安置费;
- 5.提供门诊医疗服务和中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险。

三、申请途径和申请时间:

申请人应向我校直接申请,申请时间一般为1月初至4月初,具体申请时间与学校联系咨询。

四、申请条件:

- 1.非中国籍公民,身体健康;
- 2.非在华学习的学生(留华毕业生毕业时间须超过一年);
- 3.学历和年龄要求:
 - ●来华攻读硕士学位者,须具有学士学位,年龄不超过35周岁;
 - ●来华攻读博士学位者,须具有硕士学位,年龄不超过40周岁;

五、申请流程:

1.申请人须登录"留学基金委来华留学网上报名系统"(登录 http://www.csc.edu.cn/laihua 或 http://www.campuschina.org 后,点击"网上报名学生入口"图标进入),网上填写申请信息,在线提交并打印《中国政府奖学金申请表》;

注: 我校的"受理机构编号"是 10053。

2.申请人须按"申请材料"清单的要求准备相应材料,并在规定时间内提交至我校。

六、申请材料(均为一式两份)

- 1.《中国政府奖学金申请表》(中文或英文填写);
- 2.经过公证的最高学历证明。如申请人为在校学生,须另外提交本人就读学校出具的在学证明。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文;
- 3.学习成绩单。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文;
- 4.来华学习和研究计划(不少于800字),用中文或英文书写;
- 5.两名教授或副教授的推荐信,用中文或英文书写;
- 6.《外国人体格检查表》复印件(原件自行保存),此表格由中国卫生检疫部门统一印制,可登录留学基金委网站 http://www.csc.edu.cn/laihua 或 http://www.campuschina.org 下载,须

用英文填写。申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效。鉴于检查结果有效期为6个月,请申请人据此确定本人进行体检的时间;

7.如已获得 HSK 成绩报告,亦请附在申请材料中。

注:请按上述顺序将所有申请材料在左上角装订成册(一式两册)。无论录取与否,申请材料均不予返还。

七、录取及通知

- 1.承担自主招生项目的高校负责审核申请材料,并确定录取人选;
- 2.被高校录取的申请人,经留学基金委审核合格,即可获得中国政府奖学金资助来华学习;
- 3.每名奖学金获得者只能获得一个中国政府奖学金项目的资助;对于同时被多所高校录取的 奖学金申请人,留学基金委仅为其保留一所学校的奖学金资格;
- 4.留学基金委将于 6 月底前将《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW201 表)寄回录取院校,由其将上述文件转交学生本人;
- 5.奖学金获得者来华后不得变更录取院校;原则上不得变更学习专业及学习期限;
- 6.不能按录取期限来华学习者, 奖学金资格不予保留。

八、联系方式:

邮寄地址: 北京市海淀区西土城路25号中国政法大学国际教育学院科研楼 A1101室

邮政编码: 100088 电话: 86-10-58908240; 传真: 86-10-58908241;

邮箱: cuplgjjyxy@sina.com